
 

 
 

Številka: 802-01/15-2/                                                                 
Ljubljana, 14. 10. 2015                                                                                                                                  
            
Državni svet Republike Slovenije je na 33. seji 14. 10. 2015, v skladu z 98. členom 
Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15), 
obravnaval vprašanje državnega svetnika Alojza Glavača glede dolžnosti imetnikov vodne 
pravice ter na podlagi prvega odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, 
št. 100/05 – uradno prečiščeno besedilo, 95/09 – odl. US in 21/13 – ZFDO-F) sprejel 
naslednji 

S K L E P : 
 
Državni svet podpira vprašanje državnega svetnika Alojza Glavača, in predlaga Ministrstvu 
za okolje in prostor, da vprašanje prouči in nanj odgovori.  
 
Vprašanje državnega svetnika Alojza Glavača se glasi: 
 
Ali se pri izdaji vodnih dovoljenj za neposredno rabo vode, kot je npr. namakanje 
kmetijskih zemljišč manjšega obsega, upošteva, da se je že v preteklosti na istem 
mestu (npr. vodnjak) črpala voda za enake potrebe in da gre zgolj za pravno formalno 
urejanje že obstoječih zadev in ne za poseganje v naravo z vzpostavljanjem novih 
vrtin? 

Obrazložitev: 
 
V praksi se imetniki vodnih dovoljenj srečujejo s prenekaterimi administrativnimi zahtevami, 
med drugim z zahtevo, da vodijo monitoring gladin podzemne vode v  vodnemu zajetju 
(vodnjaku). To pomeni, da morajo ob vsakokratnemu črpanju in prenehanju črpanja vode 
beležiti nivo podzemne vode v vodnem zajetju (vodnjaku). Ugotavljanje odvzete količine 
vode je moč izvajati ročno (kabel s sondo), kar pa je precej zamudno opravilo in pri majhni 
količini odvzete vode tudi nekoliko nerazumno, saj se lahko gladina vode v primeru porabe 
manjših količin vode zmanjša zgolj za 0,5 cm ali celo manj. Za merjenje gladin podzemne 
vode se lahko uporablja tudi elektronska merilna naprava, kot je npr. tlačna sonda, ki pa 
predstavlja v primeru črpanja manjših količin vode nerazumno visok strošek. Na že 
obstoječih vodnih zajetjih (vodnjakih ali vrtinah) je zahteva po takem monitoringu, zaradi 
prostorske omejenosti, večkrat tudi povezana s potrebo po novi investiciji, ki sploh omogoča 
izvajanje monitoringa. Ali se pri izdaji vodnega dovoljenja upošteva dejansko stanje v naravi, 
namen črpanja (manjših količin) vode? Ali se na splošno od vseh imetnikov vodnih dovoljenj 
zahteva vodenje monitoringa gladin podzemne vode? 
 

 
* * * 

 
Državni svet Republike Slovenije predlaga Ministrstvu za okolje in prostor, da vprašanje 
prouči in v skladu s četrtim odstavkom 98. člena Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, 
št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15) nanj v roku 30 dni odgovori.  

 
Mitja Bervar, mag. manag 
 predsednik 


